



Eng. Mohammed Al-Hodaib

EVP - SAMI Land
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

EXECUTIVE BIOGRAPHY

Mohammed Al-Hodaib, is Executive Vice President of SAMI Land. His expertise plays a crucial role in building local capabilities for the manufacture, maintenance, repair and production of land systems, focused on Wheeled- and Tracked Combat Systems, Artillery Systems and other Tactical Vehicles.

He is a Ret. Colonel with 25 years of experience in several leading positions including managing a Military truck vehicles factory, and in Saudi marine on MRO programs for armored and tactical vehicles.

Al-Hodaib holds a Bachelor's Degree in Mechanical Engineering from King Saud University and a Master's Degree of Engineering Management from Curtin University, and a certificate of General Management Program Harvard Business school.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdom's defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



م. محمد الحديب

نائب الرئيس التنفيذي - وحدة عمل الأنظمة الأرضية
الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)

السيرة الذاتية التنفيذية

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائتها الذاتي، وتلعب دوراً رئيسياً للمساهمة بتوظيف 50% من إنتاجها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030، وتحلم تكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

يشغل المهندس محمد الحديب منصب نائب الرئيس التنفيذي لوحدة عمل الأنظمة الأرضية في شركة SAMI . تساهم خبرته وتجاربه الواسعة النطاق، في تعزيز مكانة المهنية حيث يلعب دوراً رئيسياً في بناء القدرات المحلية لتصنيع الأنظمة الأرضية بالمملكة وصيانتها وإصلاحها، مع التركيز على الأنظمة القتالية ذات العجلات والمجنزرة وأنظمة المدفعية والمركبات التكتيكية الأخرى.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطنية.

عُيِّن متقاعداً، شغل على امتداد 25 عاماً العديد من المناصب القيادية بما في ذلك إدارة مصنع عربات النقل العسكرية في المؤسسة العامة للصناعات العسكرية، بدأ عمله في منشأة القوات البحرية السعودية حيث تولى مسؤولية برامج الصيانة والعمارة للعربات المدرعة والتكتيكية.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)

يحمل المهندس الحديب، شهادة البكالوريوس في الهندسة الميكانيكية من جامعة الملك سعود وشهادة الماجستير في الإدارة الهندسية من جامعة كورتين، وواصل على شهادة برنامج الإدارة العامة من جامعة هارفرد.